
 

 

Tale af Lars Barfred, Dansk Cyklist Forbund ved indvielsen af stien den 29. april 

2012   

 

Da er en stor glæde at være med til indvielsen i dag, både fordi vi stadig mangler rigtig meget 

cykelsti i København, ikke mindst så vi kan lave gode sikre skoleveje for vores børn.  

Så er den bedste type, hvor man cykler i ro væk fra den støjende motoriserede trafik. 

Men det er også en stor glæde, fordi projektet her bevidner en stor indsats fra en række 

mennesker der kærer sig om deres lokalmiljø, og det synes jeg er noget vi mangler alt for meget 

nu om dage. hvis vores by skal fungere, er stærke lokalmiljøer, med engagerede borgere, helt 

afgørende. 

  

Cykelstier er vigtige, fordi vi ofte betragter os selv som moderne mennesker. Det er vi bare ikke, 

den verden vi gennem historien har skabt, er moderne, komplex, domineret af sofistikeret 

teknologi, og hjælpemidler til at fra transport til at slukke fjernsynet uden at vi bevæger os.  

Men vi er stadig født med den samme fysik, det samme hjerte og den samme hjerne, som for 

70.000 år siden, og hvis det skal fungere er daglig aktivitet, og helst masser af den, helt afgørende, 

lige som vores lokalmiljø kræver engagerede aktive borgere, kræver vores krop og hoved en aktiv 

livsstil. Den starter man bedst for både sig selv og ens børn ved at cykle med dem til skolen, indtil 

de kan alene. Så er man med til at sikre dem og deres klassekammerater en mere sikker skolevej, 

og at de lærer mere i skolen. 

  

-Lars Barfred 

Dansk Cyklist Forbund, København 

 

 

 


